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De 25ste verjaardag bracht op 1 februari 18 rectoren en 10 

burgemeesters van de Coimbra-groep naar Leuven. Zij 

woonden onder meer een studienamiddag bij, met 

uiteenzettingen over de rol van universiteiten in de regionale 

ontwikkeling. Zo vaak zien wij de rector van Thessaloniki of de 

voorzitter van de Braziliaanse Coimbra-groep ook niet. 

Begrijpelijk dus dat wij hen even afzonderlijk namen voor een 

gesprekje. 

 

Professor Anastasios Manthos is rector van de Aristoteles-

universiteit in Thessaloniki. “Ik voel me erg verwant met de 

andere leden van de Coimbra-groep. Het is een belangrijk 

netwerk van kwaliteitsuniversiteiten, iets waar je bij wil horen. 

Binnen Coimbra kan je op een vlotte manier van gedachten 

wisselen en een kader voor samenwerking creëren, wat dan op 

zijn beurt leidt tot betere modaliteiten bij de uitwisseling van 

studenten en onderzoekers. Ik heb het dan niet alleen over 

accidentele samenwerking, maar over een structureel kader. Je 

voelt dat we gemeenschappelijke waarden hebben, en dat we 

gelijklopende situaties, mogelijkheden en uitdagingen hebben. 

Ik stel het dus zeer op prijs dat ik hier twee dagen met mijn 

collega’s kan doorbrengen.” 

 

“Dat het in Leuven is, maakt het des te mooier. Thessaloniki is 

wel wat groter en wat ouder dan Leuven, maar toch herken ik de 

verwevenheid van stad en universiteit. Het is de tweede keer 

dat ik hier ben, en ik geniet van de atmosfeer.” 

 

Professor Ferenc Hudecz is rector van de Eötvös Lorànd 

Universiteit uit Boedapest en voorzitter van de Danube Rectors’ 

Conference. “Dat is een samenwerkingsverband tussen zowat 

50 universiteiten, van het Zwarte Woud tot de Zwarte Zee, met 

wat goede wil een Centraaleuropese versie van Coimbra. In 

1991 is mijn universiteit lid geworden van de Coimbra-groep, 

samen met universiteiten uit Dublin en Praag. Dat was bij wijze 

van uitzondering, eigenlijk, want zoals je weet groepeert 

Coimbra universiteiten die niét in een hoofdstad gelegen zijn. 

We zijn heel trots op ons lidmaatschap.” 

 

 

 
De rectoren en vicerectoren van de  

Coimbra-groep-universiteiten, leden van  
de Raad van Bestuur en burgemeesters  

van de Coimbra-groep-steden  
verzamelen voor de Universiteitshal. 
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Tijdens de academische zitting:  
Lord Broers, oud-rector van de  

Universiteit van Cambridge (links)  
naast Bart De Moor, vicerector  

Internationalisering van de K.U.Leuven. 
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“Coimbra heeft nog belangrijk werk te doen. Ik wijs bijvoorbeeld op de bijdrage die Coimbra kan leveren tot een grotere 

participatie aan het hoger onderwijs. In Europa ligt dat rond de vijftig procent, maar in de muslimwereld is dat slechts 

twintig procent en in Afrika niet meer dan vijf procent. Via zijn task forces en zijn interne en externe netwerken kan de 

Coimbra-groep dat percentage mee doen stijgen.” 

 

Professor Klaus Dicke is rector van de Friedrich-Schiller-Universität Jena. Hij is nog maar enkele uren geleden in 

Leuven aangekomen, maar vindt het toch al meteen een “leuke stad”. Heeft het eigenlijk nog zin om het oorspronkelijk 

idee te handhaven van een organisatie van universiteiten buiten de hoofdsteden? “Ja, zeker wel. In de groep tref je 

gelijkgestemde universiteiten aan. Je begrijpt elkaar, je voelt een zekere gelijkgestemdheid. Mega-universiteiten in 

grote steden hebben doorgaans een ander karakter en een andere uitstraling. Vaak hebben ze ook andere 

mogelijkheden dan de wat kleinere instellingen. Wij moeten prioriteiten kiezen, en binnen Coimbra kunnen we elkaar 

daarin helpen. In de loop der jaren leer je elkaar kennen, je begrijpt elkaar. Ik krijg veel post, en ik beken dat ik niet 

alles lees, maar als ik een brief van een Coimbra-collega op mijn tafel krijg, lees ik die wél. Weliswaar moét je geen 

intense vriendschap opbouwen vooraleer je op institutioneel vlak kunt samenwerken, maar het helpt wel. Er zijn 

natuurlijk ook andere organisaties van universiteiten, bijvoorbeeld de EUA of European University Association. Die 

heeft zijn eigen finaliteit, maar voor mij is de relatieve kleinschaligheid van Coimbra een belangrijke troef. De vele 

uitwisselingsprojecten, de publicaties, de summer schools, de jaarlijkse ontmoetingen met de collega-rectoren 

enzovoort leiden ertoe dat Coimbra voor mij een belangrijke speler is in de Europese hoger onderwijsruimte.” 

 

In een gezelschap van Europese rectoren verwacht je niet meteen inbreng uit Brazilië. Toch was die er. Professor 

Naomar Monteiro de Almeida Filho is rector van de Universidade Federal da Bahia en voorzitter van de Grupo 

Coimbra de Universidades Brasileiras. “Sinds 2 jaar hebben we in Brazilië een eigen versie van de Coimbra-groep. Die 

bestaat uit 50 Braziliaanse universiteiten én de universiteit van Coimbra in Portugal. Dat is niet toevallig. Tijdens de 

koloniale periode was hoger onderwijs in Brazilië verboden. De universiteit van Coimbra was de enige plaats waar je 

als Braziliaan aansluiting kon krijgen met de wereld van cultuur en wetenschap. Tegenwoordig zoeken Braziliaanse 

universiteiten aansluiting bij de internationale wereld van de wetenschap, en het leek evident om dat te doen via een 

nieuw netwerk, dat we dan via de universiteit van Coimbra laten aansluiten bij het Coimbra-netwerk. We willen dus 

echt wel verder gaan dan 1-op-1-samenwerking. Die is er al lang, met tal van Europese partners, maar een band 

tussen beide Coimbra-netwerken gaat natuurlijk veel verder.” 

 

“Het is mijn eerste bezoek aan Leuven. Bahia is een stad met 3 miljoen inwoners, en mijn universiteit zit met 30.000 

studenten zowat in het peloton. Een inbedding in een grootstad leidt natuurlijk tot een andere sfeer dan wat je in 

Leuven krijgt, waar stad en universiteit qua grootte zowat gelijkwaardig zijn. Maar het is wel een prachtige stad, zoveel 

heb ik er al wel van kunnen zien…”. En toch zou een retourtje Bahia uw dienaar niet geheel onwelgevallig zijn. 

 

Voor meer informatie over de bijeenkomst kunt u terecht op http://dagkrant.kuleuven.be/?q=node/7483 
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